

三农问题研究

江南地区风景名胜区内新农村建设思路初探——以苏州石湖风景区新南和新北村为例

徐胜

(1江苏省农业科学院科技服务处, 南京 210014; 2南京农业大学园林景观设计研究所, 南京 210095)

摘要:

摘要: 风景名胜区中新农村建设关系到风景区的整体建设和可持续发展, 涉及到空间规划、土地利用、环境整治和产业开发等诸多方面。本文调研分析了苏州石湖风景名胜区内新南和新北两村的现状, 指出了存在景观风貌差、建设定位不清等问题, 提出了两村应在进行合理功能分区的基础上, 可通过风貌改造、特色营造、产业调整等措施进行建设和改善, 以期符合风景区的总体发展要求。

关键词: 关键词: 石湖风景区; 新农村建设; 村庄改造

A Research on the Construction of New Countryside in Famous Scenic Area at the Southern Areas of Yangtze River——In the case of Xin Nan and Xin Bei villages in Stone Lake scenic area, Su Zhou

(1Sci-technology Service Department, Jiangsu Academy of Agricultural Sciences, Nanjing 210014; 2The Research Institute of Landscape Architecture, Nanjing Agriculture University, Nanjing 210095)

Abstract:

Abstract: In the scenic areas, the new countryside construction relates to the whole construction and the sustainable development of the scenic spot and involves to the spatial plan, the land utilization, the environment improvement, the industry development and so many aspects. This article investigates and analyzes the present situation of two villages in Stone Lake scenic area, Su Zhou, points out some problems such as landscape style and scenic area uncoordinated, functions localization unclear, proposed function district planning and some construction measures such as style transforming, characteristic building, industry adjusting and so on in order to the scenic area's overall development.

Keywords: Key words: Stone Lake scenic area; new countryside construction; village rebuilding

收稿日期 2009-04-02 修回日期 2009-05-10 网络版发布日期 2009-09-05

DOI:

基金项目:

通讯作者: 徐胜

作者简介:

作者Email:

参考文献:

本刊中的类似文章

文章评论

扩展功能

本文信息

Supporting info

PDF(894KB)

[HTML全文]

参考文献[PDF]

参考文献

服务与反馈

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

本文关键词相关文章

关键词: 石湖风景区; 新农村建设; 村庄改造

本文作者相关文章

徐胜

PubMed

Article by Xu,q

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text" value="7821"/>
反馈内容	<input type="text"/>		